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Уважени гости, даме и господо, дозволите ми да вам честитам
Дан Брчко Дистрикта.

Уз бројне представнике локалних органа власти и грађане који
су данас овдје са нама, дозволите ми да поздравим и члана
Предсједништва  БиХ  господина  Џаферовића,  предсједницу
Републике Српске госпођу Цвијановић, премијера Федерације БиХ
господина  Новалића  и  друге  уважене  званичнике,  као  и
представнике  наших  партнера  из  међународне  заједнице.

Прије само годину дана, стајао сам овдје и са вама подијелио
визију онога што би Брчко могло да буде. Од тада сам Брчко
посјећивао сваки мјесец, још више охрабрен многим дешавањима
спремним да ту визију претворе у стварност.

Наишао сам на општи консензус да се ствари морају мијењати, да
се јединствене предности које Брчко има морају искористити
како би се младим генерацијама вратила вјера да је њихова
будућност овдје, у Дистрикту.

https://www.ohr.int/speech-by-the-pdhr-and-brcko-supervisor-michael-scanlan-on-the-occasion-of-the-brcko-district-day-3/
https://www.ohr.int/speech-by-the-pdhr-and-brcko-supervisor-michael-scanlan-on-the-occasion-of-the-brcko-district-day-3/
https://www.ohr.int/speech-by-the-pdhr-and-brcko-supervisor-michael-scanlan-on-the-occasion-of-the-brcko-district-day-3/
https://www.ohr.int/speech-by-the-pdhr-and-brcko-supervisor-michael-scanlan-on-the-occasion-of-the-brcko-district-day-3/
https://www.ohr.int/speech-by-the-pdhr-and-brcko-supervisor-michael-scanlan-on-the-occasion-of-the-brcko-district-day-3/


То је разумљиво јер су обимни ресурси Дистрикта често били
лоше  искориштени.  Упркос  највећем  буџету  per  capita   у
региону, зграде у којима су смјештене јавне институције у
Брчком нису реновиране како би биле енергетски ефикасне. Овим
би се осигурало да је у болничким собама, школским зградама и
радним просторима увијек топло.

Реновирање 187 јавних објеката у Дистрикту коштало би око 28
милиона КМ. То значи да је током сваке од протеклих осам
година било потребно издвајање од само 3,5 милиона КМ годишње,
при чему би се обезбиједиле финансијске уштеде у буџету.

Али,  има  и  добрих  вијести.  У  посљедњих  неколико  мјесеци,
органи власти су радили бржим темпом како би се квалификовали
за УНДП-ову иницијативу за енергетску ефикасност. Колико брзо
ће Брчко сада да напредује зависи искључиво од тога како ће
органи власти одлучити да искористе огроман буџет Дистрикта
који износи 256 милиона КМ. Ово је само један од примјера како
јавни  званичници  могу  и  требају  да  користе  ресурсе,  које
осигурава јединствени коефицијент Брчко Дистрикта, да улажу у
будућност какву становници Дистрикта заслужују.

Не ради се само о томе да се промијени вишегодишњи негативни
тренд, него да се донесу одлуке због којих ће окружење у Брчко
Дистрикту бити једно од најбољих окружења за живот и рад у
Босни и Херцеговини.

На Дан Брчко Дистрикта, са задовољством могу рећи да су водећи
званичници  Дистрикта  –  предсједавајући  Скупштине  Кадрић,
замјеник  предсједавајућег  Филиповић,  градоначелник  Милић  и
замјеник градоначелника Домић – сви одговорили на изазове да
преузму реформски процес у своје руке. А тај процес – као што
су и препознали – захтијева не само политичку вољу, мудрост и
храброст него и ширу подршку. Само заједничким радом свих
можемо  да  напредујемо  ка  поновном  оживљавању  ове  некада
динамичне средине.

Ове године ће бити могуће постићи конкретан напредак у Брчком,



уколико органи власти наставе да усвајају потребне законе.

Добра почетна тачка је нови Закон о буџету, усвојен у децембру
прошле године, с обзиром да омогућава одговорно, транспарентно
и  циљано  кориштење  јавних  средстава.  Политичко  руководство
Дистрикта  има  шансу  да  покаже  своју  опредијељеност  за
поштивање ових вриједности, користећи их за вођење процеса
усвајања буџета за 2020. годину током овог мјесеца. Усвајање
новог Закона о фондацијама и удружењима током прољећа додатно
ће да допринесе овим циљевима, док би љето требало да донесе
напредак у неколико области чиме би се стимулисало пословање у
Дистрикту.

У  најмању  руку,  овог  љета  требали  бисмо  видјети  почетак
грађевинских радова на модернизацији Луке, завршетак кључних
студија које ће бити основа за реконструкцију моста Брчко-Гуња
и  усвајање  низа  мјера  које  погодују  вођењу  пословања,  а
усмјерене су на привлачење инвестиција, ширење пословања и
отварање радних мјеста, као и на повећање јавних прихода.

Ове текуће реформске активности о којим говорим пружају шансу
политичким странкама и њиховим представницима да ове јесени
своју предизборну кампању заснивају на платформи конкретних
резултата, али то значи да Влада и Скупштина морају да раде
све до избора.

Истовремено,  грађани  Дистрикта  морају  своје  изабране
званичнике да сматрају одговорним за добро руковођење, што
треба бити искључиви критериј на основу којег ће да гласају на
изборима. Грађани би такође требали да указују на корупцију и
траже  одговорност  за  корупцију  кад  год  примијете  такве
случајеве, а органи за провођење закона и правосуђе морају у
таквим случајевима да ураде свој дио посла. У том смислу,
Брчко  Дистрикт  треба  да  буде  модел  за  остатак  Босне  и
Херцеговине.

При  томе  је  најважније  да  ће  овај  дугоочекивани  и  кључни
напредак  вратити  осјећај  наде  и  обезбиједити  подстицај  за



младе људе у Брчком да остану овдје, покрену фирме и да овдје
подижу породицу. Ко не би желио живјети у економски динамичној
заједници која нуди добра радна мјеста, одличну инфраструктуру
и бројне културне, спортске и забавне садржаје?

Дакле, дозволите ми да још једном грађанима Брчког упутим
честитке  поводом  Дана  Дистрикта,  али  дозволите  ми  и  да
руководећим људима Дистрикта упутим изазов да наставе да раде
како би се ситуација развијала у правом смјеру, у атмосфери
толеранције и сарадње.

Увјерен сам да сте сви ви спремни да прихватите овај изазов, у
интересу ове јединствене заједнице.

На  крају,  с  обзиром  да  је  данас  и  Међународни  дан  жена
дозволите да свим припадницама љепшег пола у Брчком, које су
пријеко  потребан  партнер  у  изградњи  будућности  Дистрикта,
честитам њихов дан.

Хвала.


